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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 

 

Készült: Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil Szervezetek, 
Városmarketing Bizottságának 2024. február 27. (kedd) napján 13 óra 30 perckor Szekszárd 
Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatalának Polgármesteri Tárgyalójában megtartott 

rendes, nyilvános üléséről/ 
 

Jelen vannak:    Csötönyi László elnök 

Illés Tamás elnökhelyettes; 

Faragó Zsolt bizottsági tag- 
 

Ülés közben érkezett:  Murvai Árpád bizottsági tag- 
 

Távolmaradását jelezte:  Szabó Gergő bizottsági tag/ 
 

Tanácskozási joggal megjelentek: dr/ Holczer Mónika igazgatóságvezető- (! jegyző 
megbízásából jegyzői megbízottként); 
Zsiga Marianna igazgatóságvezető; 

Majnay Gábor osztályvezető- 
Losonczyné Csuprik Erika közműv/ és civil kapcsolatok 
referense; 

Kovács Klaudia adminisztrátor- 
 

Meghívottak: Berlinger !ttila ügyvezető igazgató- 
 Gonda Mária- 

! Kiemelkedő Művészeti Együttesek képviselői a külön 
jelenléti íven foglaltak szerint/ 

 

Csötönyi László elnök köszönti a megjelenteket, majd megállapítja, hogy a bizottságból 3 

bizottsági tag jelen van, a bizottság határozatképes; !z elnök az ülést 13 óra 30 perckor 
megnyitja. 

 

Csötönyi László elnök: Tisztelettel és barátsággal köszöntök mindenkit, egyben megállapítom 
azt, hogy a Kultúra, Civil szervezetek, Városmarketing Bizottság 5 tagjából 3-an megjelentek, 

ezért határozat és döntésképes a bizottság/ Tisztelettel és barátsággal köszöntöm a meghívott 
vendégeket, akik majd a beszámolókat fogják tartani, illetve fölteszik a kérdéseiket, vagy mi 
föltesszük nekik a kérdéseinket. Természetesen ugyanolyan szeretettel köszöntöm újfent az 
előző megbeszélést követően a Polgármesteri Hivatal munkatársait is/ ! bizottság tagjaihoz 
fordulok, láttátok a napirendeket, amelyeket a mai alkalommal nyilvános ülés keretein belül 
fogunk megtárgyalni/ Tegnap vagy tegnap előtt megkaptátok az 5-ös napirendi pont anyagát 
is pótlásban kiküldve, tehát megvan minden a beszámolókkal együtt, amennyiben úgy 
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gondoljátok, hogy ilyen formában tárgyalásra érdemes, vagy javasoljátok kézfelemeléssel 
jelezzétek/  
 

!z elnök szavazásra teszi fel a bizottság napirendjének elfogadására irányuló javaslatot, 
amelyet a bizottság 3 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott, és az alábbi napirendet 
állapította meg: 
 

NAPIREND 

 

1. napirendi pont: 

! Kiemelkedő Művészeti Együttesek 2023; évi munkájának és 2024; évi terveinek 
áttekintése I;  
(8/ számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

Meghívott: - Bartina Néptánc Közhasznú Egyesület- Jóföldi Gabriella elnök 

-  Gagliarda Kamarakórus Egyesület- Kajsza Béla elnök 

- Ifjúsági Fúvószenekar Szekszárd, Ifjúsági Fúvószenekari !lapítvány- Kovács Zsolt elnök 

- „P!D” Irodalmi Kulturális és Művészeti Egyesület - Dicső Zsolt elnök 

- Szekszárd BIG B!ND !lapítvány - Pecze István elnök 

- Szekszárdi Gitár Egyesület – Csele Lajos elnök 

- Szekszárdi Mozgásművészeti Stúdió Közhasznú Egyesület – Huszár Krisztina elnök 

- Szekszárdi Német Nemzetiségi Tűzoltó Fúvószenekar Egyesület, !lisca Brass Band - 
 Csepregi Péter elnök  

- Tücsök Zenés Színpad Egyesület- Béresné Kollár Éva elnök 

 

2. napirendi pont: 

!z aranykönyvi szerkesztőcsoport megbízása 

(32/ számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: Majnay Gábor osztályvezető 

 

3. napirendi pont: 

Javaslat a Babits Mihály Kulturális Központ által tervezett 2024; évi nagyrendezvények 
támogatására 

(8/ számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök  

Meghívott: Berlinger !ttila ügyvezető igazgató 

 

4. napirendi pont: 

Tájékoztató vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettség teljesítéséről  
(7/ számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: dr/ Holczer Mónika igazgatóságvezető 
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5. napirendi pont: 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének </2024;(<) önkormányzati 
rendelete Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 2024; évi költségvetéséről 
(tervezet)- közgyűlési előterjesztés véleményezése 

(44/ számú közgyűlési előterjesztés) - az előterjesztés később kerül kiküldésre 

Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: Zsiga Mariann igazgatóságvezető 

 

6. napirendi pont: 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil Szervezetek, 
Városmarketing Bizottságának 2024; évi munkaterve  
(2/ számú bizottsági előterjesztés)  
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

 

 

1. napirendi pont: 

! Kiemelkedő Művészeti Együttesek 2023; évi munkájának és 2024; évi terveinek 
áttekintése I; 
(8/ számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

 

Csötönyi László elnök: Az első napirendi ponttal kezdünk is, hogy ne húzzuk senkinek az idejét. 

Az 1/ napirendi pont a kiemelkedő művészeti együttesek 2023/ évi munkájának és a 2024/ évi 
terveinek az áttekintése az első körben, hiszen többen vannak, illetve vagytok, akik 
kiemelkedő művészeti együttesként működtök ebben a városban, de nem szerettünk volna 

annyi egyesületet meghívni, hogy olyan sok időt vegyen igénybe, majd egy következő 
meghallgatáson ők is itt lesznek előttük és beszélgettünk velük/ Van egy sorrend, amelyik 

kiment a meghívóban, de a jelenlévő vagy a meghívásunkat elfogadó egyesületek kérték, hogy 
egy bizonyos sorrendben hallgassuk meg őket, mi ennek helyt adtunk, nyilvánvalóan, és egy 
dolgot szeretnék még elmondani, mint egy tájékoztatásképpen, az Ifjú Szív Magyarországi 
Német Nemzetiségi Néptáncegyüttes elnöke a beszámolójában és a kérelmében is, és 
személyesen is jelezte az önkormányzatnál, itt a hivatalnál, hogy lemondanak a kiemelkedő 
művészeti együttes státuszról, az elmúlt esztendőkben nem igazán voltak aktívak, nem tudták 
úgy megmozgatni akár az utánpótlást sem, és ezért döntöttek így, én teljes mértékben 
megértettem, és kérik a bizottságot a kérés elfogadására, és azt gondolom, hogy nekünk 
semmiféle problémánk nem lehet ellene, ennyi lett volna még tulajdonképpen/ !z 1/ 
Egyesület, amelyet meghallgatunk, hogyha jól látom a Bartina Néptáncegyüttes, úgyhogy 
köszöntelek benneteket, a képviselőiket, elnök asszonyt, Gabit és a művészeti vezetőt is és 
arra kérlek benneteket, illetve a jelenlévőket, hogy ha úgy gondolják, akkor a Bartina 

beszámolót nyissák meg, ott van a kiküldött anyagokban, Gabit titeket pedig akkor arra kérlek, 
hogy akár gazdasági, akár művészeti szempontból egy rövid összefoglalót a 2023-as évről, 
néhány mondatban, amennyiben gondoljátok, a 24-es tervekről is, és ha esetleg van 

kérdésetek az önkormányzat felé, hogy miben tudnánk segíteni, akkor ezt is tegyétek föl. 
Köszönöm szépen/ 
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Jóföldi Gabriella elnök: Tisztelt Elnök Úr, tisztelt bizottsági tagok, köszönjük szépen a 
lehetőséget, hogy ismét beszámolhatunk itt az önkormányzat Civil és Kulturális Bizottsága 
előtt/ Először is szeretném megköszönni az önkormányzat egész évi támogatását, mind anyagi, 
mint erkölcsi támogatását, leginkább azt, hogy ingyen használhatjuk a Babits Kulturális 
Központ tereit a próbáinkhoz, ennek a jelentőségét igazándiból az elmúlt években éreztük 
meg igazán, amikor is a covid, illetve az energiatakarékossági intézkedések miatt vagy teljes 
egészében, vagy részlegesen nem használhattuk a tereket, tehát ekkor láttuk igazándiból, 
hogy ez mekkora nagy segítség az egyesületünk számára/ !z elmúlt évben 2023-ban 2 hónapig 
kényszerültünk arra, hogy néhány csoportunk más helyen próbáljon, ugyanis párhuzamosan 

nem tudtunk igénybe venni próbahelyeket a Művelődési Házban, és szerencsére a 
tankerületnek köszönhetően 2 iskolában meg tudtuk tartani ezeket a próbákat, hál isten a 
szülők nagy része is együttműködő volt, néhányan nem tudták vállalni, hogy más helyszínre 
viszik a gyereket, ami persze picit érthetetlen, de ugye mindenkinek áldozatot kellett hozni/ ! 
picit nehézkes első 2 hónap után, márciustól újra a 2019-es szinten kezdhetünk el dolgozni, 
aminek tényleg nagyon-nagyon örültünk, szakmailag is nagyon sok minden történt, erről majd 
az Erika, a művészeti vezető fog beszélni, és úgy gondolom, hogy anyagilag is nagyjából 
egyenesbe jöttünk, ez a város támogatása mellett leginkább a Csóri Sándor programnak 
köszönhető, ahonnan mint jelentős művészeti együttes, 4 és fél millió forint támogatást 
kapunk évente, reméljük, hogy még ez néhány évig folytatódik, mert ez szükséges ahhoz, hogy 
a megfelelő szinten tudjunk működni. Nagyon sok fesztiválon, országosan és versenyeken is 
részt vettünk, de helyben is úgy érezzük, hogy igyekeztünk kivenni a részünket a különböző 
városi és a Kulturális Központ programjain, részt vettünk az összes Fesztiválon a különböző 
városi ünnepségeken, március 15-én, az augusztus 20-ai ünnepségen, az Idősek Napján, azt 
gondolom, hogy mi is próbáltuk viszonozni a város támogatását. Az előbb már mondtam, hogy 
nagyjából sikerült a költségvetésünket megszilárdítani, bár most az idén tagdíjemelést kell 
végrehajtanunk, mert már ezen a szinten nem tudjuk a működésünket biztosítani, szükség lesz 
a néptánc pedagógusoknak is béremelésre, már nagyon régóta nem kaptak, úgyhogy 
reméljük, hogy ezt a tagság és a szülők akceptálni fogják és akkor ugyanilyen szinten fogunk 
tudni a továbbiakban is működni/ Én általánosságban ennyit szeretnék mondani, és akkor 
Erikának még átadom röviden a szót/ 
 

Csötönyi László elnök. Köszönöm szépen Gabi, Mihó Erikának adom át a szót, hogy művészeti 
szempontból értékelje az előző esztendőt, és akár a tervekkel kapcsolatban is tájékoztasson 
bennünket/ 
 

Tóth-Mihó Erika, művészeti vezető: Én is szeretettel köszöntök mindenkit! Hát nagyon 
részletesen nem fogom, mert a beszámolóban minden föllépés fel van sorolva, nem szeretnék 
annyira különbséget tenni, minden föllépés fontos, persze azért vannak kiemelt műsoraink, 
amikor egy-egy versenyre, Fesztiválra készülünk, a beszámolóból láthatják, hogy szinte 
minden országos megmérettetésen részt vettünk, tele vagyunk versenyekkel, de igyekszünk 
olyan versenyeket választani, aminek úgymond tétje van, ahonnan tovább lehet jutni/ Ugye 
nálunk néptáncosoknál a legfőbb szakmai elismerés, amikor a néptánc antológiákra 
bejuthatunk, attól függetlenül, hogy egy csoport mondjuk kiemelt !rany minősítést ér el egy 
régiós vagy országos versenyen, az még nem jelenti azt, hogy bejuthat az antológiára, 
egyenlőre csak ajánlást kap. 3 antológia van, a gyermek, az ifjúsági és a felnőtt, miután ajánlást 
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kap az ember, még akkor sem biztos, hogy ott a csoportja, újra kell pályázni, erre videóanyagot 
beküldeni, és így nagy örömünkre tavaly mind a 3 antológián ott lehetünk Budapesten, és idén 
is, idén 2 antológiára jutottunk be, a gyermekre és az ifjúságira, a gyermekre 2 csoporttal, 

tehát szintén 3 csoporttal képviseljük majd a Bartinát és Szekszárd városát az antológiákon/ 
Nagy hangsúlyt fektettünk a tehetséggondozásra is, ami rengeteg plusz időt jelent a 
gyermekeknek is, a tanároknak is, de ezt mindenki szívesen vállalja, és a beszámolóban is 
látszik, hogy szinte mindig díjat nyerünk, kiemelt !rany, !rany minősítést értünk el most is, és 
amellett, hogy voltak még kiemelkedő föllépéseink, akár a Foltin Jolánnal kapcsolatos gálákról, 
ha beszélünk, vagy a Prima Primissima díjátadón, szerintem ezt mindenki látta, hallotta a 
televízióban is, ott volt a gyermek csoportunk Molnár Piroskával, ez nagy öröm volt a 
gyerekeknek, és szerintem ezt vissza is adta a fölvétel/ !z idei évben ugyanígy folytatjuk, már 
januárban túl vagyunk egy ifjúsági szóló táncverseny döntőjén, Egerben voltunk, akkor szintén 
Foltin Jolán fotókiállításán léptünk föl, bál megnyitókon léptünk föl, ezeket a tervek miatt 
mondom, de igazából már túl vagyunk rajta/ Én úgy gondolom, hogy a Babits Kulturális 

Központtal jól tudunk közösen együttműködni, tehát ha tőlük felkérést kapunk, hogy 
bármilyen rendezvényükön lépjünk föl, igyekszünk ennek eleget tenni/ Ugyanígy most már 
kiírták a versenyeket, ha lemegy márciusban a néptánc antológia, már április-májusban ismét 
megyünk a csoportos és a szólótánc versenyekre. Hát én így röviden ennyit mondanék el, nem 
részletezném/ 
 

Csötönyi László elnök: Köszönöm szépen, Erika és Gabi, neked is és nektek is, természetesen 
és nemcsak a ti kedvetekért, mert volt már előző körben egy megbeszélés, és azt tudni kell 
mindenkinek, hiszen érintett művészeti csoportként vagy egyesületként, együttesként, 
alapítványként, bármilyen formában működjön, holnapután lesz rendes közgyűlése Szekszárd 
Megyei Jogú Város Önkormányzatának, amikor valószínűleg elfogadja a Városi költségvetést, 
és csupán annyit szeretnék hozzátenni, mert benneteket is érint, igazából a bizottság erre az 

évre 28/000/000 forint támogatást szeretne kapni az önkormányzattól, ennek egyik részéből 
támogatja a kiemelkedő művészeti együtteseket, tehát benneteket és a fennmaradó részéből 
lehet pályázni egyéb programokra, illetve támogatásokra, mint ahogyan az előző 
esztendőkben is, bízva abban, hogy a tavalyi évhez képest néhány millió forinttal többel 

tudunk gazdálkodni, szeretnénk a lehetőséget itt is fölajánlani mindenkinek, hogy ha esetleg 
olyan nem tervezett projektje jön, vagy ha esetleg a költségvetésében ez egyéb terhet jelent 
és mondjuk néhány forinttal, néhány 100/000 forinttal akár tudja támogatni a bizottság, akkor 
forduljatok hozzánk bizalommal, bízunk benne, hogy holnapután már konkrétan meg tudjuk 
mondani, hogy teljesül-e ez az álmunk, hogy meglesz-e ez a bizottsági támogatás. Ezt csak 

mindenki kedvéért, az elején kellett volna elmondanom, Erikának és Gabinak köszönöm még 
egyszer, a bizottsági tagokhoz fordulok, hogy van-e kérdésetek esetleg a Bartina életével 
kapcsolatban/ Köszönjük szépen nektek a beszámolót és nagyon jó munkát kívánunk a 2024-

es esztendőre és természetesen nem muszáj végig ülnötök és végig várnotok a többi 
beszámolót/ Következik az Ifjúsági Fúvószenekar/ !kkor barátsággal is tisztelettel köszöntünk 

benneteket itt a körünkben és természetesen átadjuk a szót, ugyanígy néhány mondatban 
foglaljátok össze, hogy mi volt, mit terveztek, hogy zajlik nálatok az élet és tudunk-e bármiben 
segíteni vagy közvetíteni/ 
 

Kovács Zsolt elnök: Először is szeretnék köszönteni minden jelenlévőt, másodszor 
megköszönni az önkormányzat több évtizede tartó stabil támogatását, ami nagyon fontos 
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része a működésünknek, harmadszorra pedig szeretném bemutatni utódomat, Kolozsvári 
Gábor harsonaművészt, a Zeneiskola tanárát, vezetőhelyettesét, aki 2023/ szeptemberétől 
már önállóan vezeti az Ifjúsági Fúvószenekart. Túl sokat hozzátenni a 23-as évhez nem akarok 

ahhoz, amit leírtunk, az úgy nagyjából mindent befed, és hát a jövőről pedig a Gábort 
szeretném megkérni, hogy egy pár szóban tájékoztassa a jelenlévőket/ 
 

Kolozsvári Gábor: Nagyon sok szeretettel köszöntök mindenkit és örülök, hogy 
bemutatkozhatok itt önök előtt. Ahogy a Zsolt elmondta, szeptember óta én vezetem a 
Fúvószenekart, novemberben volt egy 35 éves jubileumi koncertünk, ami szerintem nagyon 
szépen sikerült, minden visszajelzés ezt mutatja/ ! jövőre tekintettel annyit tudok most 
előzetesen elmondani, hogy még tulajdonképp egy összecsiszolódás zajlik a zenekar és 
köztem, úgy gondolom, hogy a munka gördülékenyen megy, nagyon pozitívnak gondolom a 
közös munkát, a közös jövőt, felmérjük folyamatosan a lehetőségeinket, most egyelőre az a 
célom, hogy új repertoárt építsünk, és természetesen a környék és a város kulturális életében, 
minél több fellépést el tudjunk vállalni/ 
 

Csötönyi László elnök. Köszönöm szépen Gábor. Van-e kérdésetek esetleg? Nekem lenne egy, 
hogy látjátok, merthogy egyfajta tendencia, hogy nem feltétlenül a legtrendibb dolog zenét 
tanulni, vagy akár egy rezet megfogni, az utánpótlás nevelés tekintetében hogyan állunk 
Szekszárdon és környéken? Mit gondoltok, mennyire vagytok derűlátók, optimisták vagy 
éppenséggel ellenkezőleg? 

 

Kolozsvári Gábor: Én azt gondolom most, hogy egyre jobban belelátok a zeneiskolának az 
életébe, az utánpótlás tekintetében nincsen probléma, évek óta stabil létszám van a 
zeneiskolában is, és az ifjúsági fúvószenekarnak a létszáma is most jelen pillanatban 43 fő, ami 
az iskolás növendékeket illeti, és ezen kívül még vannak tagok, akik visszajárók, illetve más 
intézményekből hozzánk járnak zenélni, úgyhogy abszolút biztosítottnak látom az utánpótlást 
a jövőre nézve/ 
 

Csötönyi László elnök. Köszönöm szépen, örömmel látom, hogy fiatalodik a Zeneiskola tanár 
állománya is, ezzel együtt én talán hangsúlyozottan szeretném kérni a zeneiskolában 
dolgozóktól, hogy igyekezzenek talán egy intenzívebb vagy megújuló kommunikációs és 
marketing tevékenységgel népszerűsíteni az ott folyó munkát. Köszönöm szépen/ Köszönjük 
szépen nektek is és ha úgy gondoljátok, akkor természetesen maradhattok, vagy akár 
mehettek is a dolgotokra, hiszen a zenetanár délután dolgozik leginkább/ Sorrendben a 

következő a Tücsök Zenés Színpad Egyesület, természetesen Béresné Kollár Évát ugyanilyen 
tisztelettel és barátsággal köszöntöm itt, és egyből, miután megnyitottam, megkérlek téged 
is, hogy egy kicsikét a tücskök 2023-as munkájáról, illetve terveiről néhány mondat erejéig 
ugyanígy számolj be, vagy foglald össze azt, amit egyébként itt látunk 7-8 oldalban. Köszönöm 
szépen! 
 

Béresné Kollár Éva elnök: Szeretettel köszöntöm mindannyiótokat és nagyon szépen 
köszönöm, úgymint az előttem szólók az egész éves támogatásotokat, erkölcsi és anyagi 
támogatást, mert enélkül létezni kicsit nehezen tudnánk. Azt hiszem, nagyjából összefoglaltam 
az írásomban, a beszámolómban, hogy mik voltak a fontos pontok a tavalyi évben, amit 
kiemelnék most is, hogy természetesen mi is járunk versenyekre, országos, nemzetközi 
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versenyre, amit itt helyben tartanak Magyarországon belül, és nagy örömömre itt azért ezeken 
a versenyeken soha nem jövünk érmek, arany, ezüst és bronz oklevelek nélkül haza, és ez nagy 
dicsőség, mert most kiléptünk Nagykanizsa felé, ahol soha az életben nem voltunk még, és 
sikerült ott is egy országos énekversenyen 7 aranyat, 12 ezüstöt, bronzot, és még 4 különdíjat 
is elhozni. Itt még soha nem voltunk, ez nekünk nagyon nagy dolog volt, Károly Molnár Péter 
volt a zsűrielnök/ Érdekes volt egy egészen új terepen megméretni magunkat, sokan voltunk, 
kétnapi verseny volt, ezek természetesen költségekkel járnak, mert ott kell aludni, 
Nagykanizsa nem ilyen közel van, az utazási költség, buszbérlés, ottalvással, a nevezési díjakról 
ne is beszéljünk. Nagyon-nagyon fontos, hogy legyenek olyan fellépéseink, amik 

tiszteletdíjasok természetesen, és ebből azért úgy 30-35 mindig van egy évben/ ! fellépéseknél 
rögtön megemlíteném, hogy a város felé ingyenes fellépésünk mindig bőven megvan, most is 
10 alkalommal léptünk föl a városi rendezvényeken ingyen, és ezen kívül természetesen a Kék 
Duna Euro Music nemzetközi énekversenyen is részt vettünk, ahol szintén 12 díjazással jöttünk 
haza. Tulajdonképpen ezek lennének a legfontosabb dolgok, anyagilag is igyekszünk, mi nem 
emelünk és nem emeltünk eddig tagdíjat, de lehet, hogy aktuális lenne nálunk is, nem tudom, 
tulajdonképpen tizenvalahány éve ugyanannyi a havi tagdíjunk, de mi egy kis egyesület 
vagyunk, én azt gondolom, hogy a mai világban örülök, hogyha a szülők ezt is el tudják 
rendezni/ !z utánpótlással foglalkoznunk kell előbb-utóbb, nyilván nekünk is többet, a Covid 
itt közbejátszott, a gyerekek közben megnőnek és érettségiznek és szépen egyre kevesebbet 
tudnak jönni, elmennek a városból, ezekre majd figyelni kell nekünk is jobban, lassan már 
engem kéne utánpótolni, de nem olyan egyszerű a helyzet/ Köszönöm a mindig partnerként 
működő Babits Mihály Kulturális Központ vezetésének, hogy bármiben különösebb egyet nem 
értésünk lett volna valaha is, mert mindig mindenben igyekszünk bármilyen kérést mi is 
teljesíteni, és a Kulturális Központ vezetése is, tehát viszonylag jól, anyagilag is viszonylag jól 
zártuk az elmúlt évet, nagyon köszönjük a bizottság támogatását, hogy az egyre nagyobb teret 
kapó Gemenc Hangja országos énekversenyen jelentős támogatást kaptunk, mert enélkül nem 
tudtuk volna megtartani tulajdonképpen/ Rengeteg trófea kellett, ami azért költségekkel jár, 
a zsűri díjazása stb/, úgyhogy erre már most mondom, hogy nagyon-nagyon számítunk idén is, 

a verseny megnyitására is természetesen, mert ez már egyértelműen látszik, hogy megérett 
erre a dologra/ !z idei évről, már van, ami lezajlott, mert elkezdtük a fellépések sorát a Rotary 
rendezvényen, a jótékonysági bálon/ !mit itt megemlítenék, hogy a pályázat útján, ezt majd a 

Marika biztos mondja, ha nem akkor nem, de a Holokauszt Emlékév alkalmából mi már 
elkezdtük vinni vidékekre, 4 ilyen alkalmunk lesz, és visszük a Hannah bőröndjét/ 15 éve mi, 
illetve én készítettem a műsorokat a városi holokauszt megemlékezésekre, mindig mást, 
mindig újat kell adni, mindig figyelnem kell arra, hogy ne legyen ismétlés, érdekes, hogy ezt 
12-ben csináltuk, 12 éve, megjárta Kanadát is/ Most valamiért erre esett a választás újra, mert 
volt, amikor már kérték konkrétan ezt az előadást/ Jobban megfogja talán a fiatalabb 
korosztályt, a gyerekeket, hiszen gyerekről van szó, kislányról/ Felmerült bennem most, hogy 
túl vagyunk 2 vidéki fellépésen, kérdezték is, hogy Szekszárdon mikor látható, másrészt pedig 
bennem már régebben is megfordult, hogy milyen jó lenne, már a Béla kollégiumában 
jónéhány éve egyszerűen megcsináltuk ezt a műsort, és félve hívtak akkor, hogy jaj, hát nem 
tudják, hogy viselkednek a gyerekek/ !nnyira magával ragadó ez a történet, hogy itt egy 
pisszenés nincs az első 5 perc után, az teljesen biztos/ Bennem felmerült az, hogyan lehetne 
megoldani azt is, ez már az idei évre vonatkozik, hogy itt van az évforduló is, másrészt, hogyan 
lehetne megvalósítani, hogy a középiskolákat megszólítva, vagy a felsőbb tagozatosokat, még 
azt is esetlegesen megpróbálhatnánk/ Voltunk már Érden iskolában, máshol is voltunk ezzel 
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iskolában, érdemes lenne, nem tudom, hogy mi a módja, mi a lehetősége, valahogy utána 
kellene járni/ 
 

Csötönyi László elnök: A városnak a városi általános iskolákhoz ilyen szinten nincsen köze, 
hiszen iskolafenntartóként kezeli az általános iskolákat/ Gerzsei Péterékhez tartozik ez a fajta 
döntési kötelezettség, nem tudom, hogy az iskolaigazgatók dönthetnek ebben szabadon, 
gondolom, hogy valamilyen szinten igen/ Városi döntést ez nem igényel/ 
 

Béresné Kollár Éva elnök: Ebbe gondolkozunk, esetleg középiskolákkal is akár, vagy 
kollégiumban, ebben gondolkodunk most, ezt nem lehet egy ilyen előadásnál mondani, hogy 
nagy sikere van, mert nyilvánvalóan nem, de nagyon méltó megemlékezés lenne, és 
mindenütt elismeréssel fogadták eddig a programunkat/ Idén, ami nagy kihívás tavasszal 
nekünk, az a Helikonra való készülés, itt nyilván külsősként felkészítő tanár vagyok a Garay 
Gimnáziumban, az I/ Bélában, a Tolnay Lajos Gimnáziumban is, hogy milyen eredménnyel 

jövünk, nem tudjuk, azért elég húzós a színvonal, meglátjuk, eddig még sikerült mindig valamit 
hoznunk haza. Amire számítok változatlanul, az mindenféleképpen a Gemenc Hangja, amit 

kihangsúlyoznék és lesz még nyilvánvalóan a szakmai tábortól kezdve nyári tábor nagyon sok 
programmal, előreláthatólag legalább 3-4 versenyre is megyünk. Ennyit szerettem volna 

mondani, ha van kérdés, akkor úgyis fölteszik. Köszönöm szépen/ 
 

Csötönyi László elnök. Köszönjük szépen a munkátokat, én is azt gondolom egyébként, látva 
az elmúlt esztendőkben, hogy a Gemenc Hangja Országos Énekverseny mennyire kinőtte 
magát, tehát ez most már nem csak a helyi, vagy környékbeli érdeklődés szintje, hanem azért 
ennél jóval több és magasabb nívót képvisel, nem beszélve arról, hogy hát rengetegen 
érkeznek, már nemcsak az ország határain belülről, hanem akár alkalmanként kívülről is/ Én is 
azt gondolom, hogy akár egy nagyobb, hangsúlyosabb rendezvényt lehetne belőle csinálni, 
városi rendezvényt, akár egy nagyobb hangsúlyosabb marketinggel és támogatással/ Bízom 
ebben, hogy ez megvalósulhat, illetve közben pedig Gábor jelezte nekem egy fél mondat 
erejéig, hogy abban, hogy az iskolákkal legyen valamiféle kontaktus, tud segíteni. Köszönjük 
szépen! Jó, van-e kérdés esetleg a tücskök életével kapcsolatban? Köszönjük szépen! Nektek 
is jó munkát kívánunk erre az esztendőre/ Akkor a sorban a következő a Szekszárdi 
Mozgásművészeti Stúdió, Krisztát is, az egyesületi elnököt barátsággal és tisztelettel 
köszöntöm/ Kriszta, téged is arra kérlek, hogy röviden foglald össze/ Elöljáróban talán annyi, 

hogy emlékszem, egy néhány évvel ezelőtt még volt egy kis panasz, vagy talán pesszimizmus 
az utánpótlás neveléssel kapcsolatban, de ebből a beszámolóból nekem talán már az tűnik ki, 
hogy most egy kicsit jobb a helyzet, vagy talán aktívabbak, nem tudom a szekszárdiak, a szülők 
vagy a gyerekek, de akkor te elmondod/ Köszöntelek még egyszer/ 
 

Huszár Krisztina elnök: Igen, én is köszöntök nagy szeretettel mindenkit, köszönöm az 
egyesület nevében azt, hogy kiemelkedők lehetünk, eddig is igyekeztünk ennek megfelelni, 
ezután is/ Igen, egy picit optimistább vagyok, lehet azért, mert idén ősszel nálunk mindig azért 
a tanévet lehet alapul venni, elég sok kisgyerek jelentkezett hozzánk, tehát most azt látom, 
hogy 2 kicsi csoporttal tudunk dolgozni, akik alsó tagozatosok, illetve még nagycsoportos 

ovisok, és már a táncot, illetve a sport aerobikot választották elsődlegesnek/ ! sportcsarnokkal 
közös projektben gondolkodva a Mocorgókat is mi készítjük fel, Balázsné Gáspár Csillával/ Ez 
kimondottan az utánpótlás, de az már a sportági része, ott szeretnénk, hogy bármely egyéb 
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komoly nagy sportegyesület, a mi kis diákjaink közül tudna esetleg válogatni, ezt próbáljuk 
propagálni, ezt próbáljuk velük átbeszélni/ Táncos vonalon most egy megnyugtatóan jó érzés 
van, mert ügyes és tehetséges gyerekeket is kaptam, nekem ez szakmai szemmel kimondottan 

jólesik, lelkesek és úgy néz ki, hogy tavasszal már versenyre is tudjuk őket vinni/ ! tavalyi év 
egyébként olyan módon érdekes volt, hogy végre egy nyugalmas, normális évnek mondható 

volt így tényleg a Covid után/ Nem zavart meg minket semmi abban, hogy felkészüljünk 
versenyekre, viszont csalódtam több versenyben, és nem a gyerekekben, hanem érdekes 
módon olyan pontozással találkoztunk most többször, ami már arra vitt, én soha nem szoktam 
ezért egyébként szólni, de oda kellett mennem a verseny zsűrihez, hogy igazságtalannak 
érzem azt, ahogy értékelték a produkcióinkat és kíváncsi leszek, hogy ez most mennyire hatott, 
mert több versenyre, verseny sorozatra vissza szoktunk járni/ Ez egyébként egy olyan 
momentum volt számunkra, hogy el is kezdtük nézegetni, hogy más egyéb verseny 
lehetőséghez is juttassuk a gyerekeket, de mi országos vagy országos jellegű versenyre tudunk 
menni, mert ahogy Éva is mondta, ezek az utazási költségek olyan módon befolyásolják már 
ezt, hogy egyszerűen nem vállalható be egy debreceni út, vagy ami több 100 kilométeres, akár 
a buszbérlés, akár az utazási költségek, hogyha önállóan fizetik a szülők, itt nincs olyan 
segítség, hogy bármiféle központi támogatásban részesülne az egyesület, itt nem úgy 
működünk sajnos, mint a kézilabda, kosárlabda, hogy azért van valamiféle olyan 
támogatottsága az egyesületnek/ ! szülők befizetéseitől függ az, hogy hova tudunk elmenni, 
és mi az, amit vállalunk/ Ezt mindig igyekszünk úgy is tenni, hogy ne terheljük őket annál 
jobban, mint ami még belefér a keretbe, de ettől függetlenül nagyon ügyesek a kicsik is, a 

nagyok különösen, nagyon szívesen ajánlom őket továbbra is fellépésekre, készülünk olyan 
bemutatókkal, amik kimondottan nem az a fajta moderntánc, ami rétegeket érint csak, hanem 
nagyközönség számára is szerintem nagyon ízléses és látványos produkció/ !zért a 
gyakorlataink nagy része az modern balett alapú, tehát látványos/ Nagyon szívesen megyünk 
ennél jóval több városi rendezvényre, vagy akár Bárdy megnyitóra, hogyha kellünk, akkor 
szívesen/ 
 

Csötönyi László elnök. Köszönjük szépen Kriszta, köszönjük a beszámolót/ Megfogalmazódott 
bennem egy kérdés, azt látom, igyekszem nyitott szemmel látni, valahogy azt látom az elmúlt 
esztendőben kicsit talán felhígulhatott ez a tánccal, mozgással kapcsolatos mozgalom, én azt 
látom, hogy minden bokorból előugorhat egy egyesület, de tudom, hogy ti vagytok az az 
egyesület, amelyik szigorúan sportszakmai alapokon és értékekre építve végzi a 
tevékenységét, de lehet, hogy ez nehezíti a munkátokat/ 
 

Huszár Krisztina elnök: Jóval nehezíti, mert az, hogy bármelyik iskolába be lehet menni 
mindenféle képzettség, végzettség nélkül oktatni, elvinni gyerekeket a napközi idején, az 
nagyon nehezíti, főleg azért, mert mi azért béreljük a sportcsarnokban a termünket, hiszen ott 
rengeteg eszköz van, amivel fejlesztjük a gyerekeket, ugye táncot nemcsak úgy tanulunk, hogy 
itt van és mutatom, hanem azért ennek vannak olyan edzés részei is, amik kimondottan 
állóképesség fejlesztésből, izomerő építésből, lazításból, nyújtásból állnak/ Egy balett az ott 

van, és sajnos nagyon nehéz meggyőzni a szülőket egyébként erről, de mondom, ez most ilyen 
kettős, mert most azért kaptunk ügyes gyerekeket/ 
 

Csötönyi László elnök. Köszönöm szépen a beszámolót. Van-e esetleg kérdésetek Krisztához, 
vagy hozzászólás a beszámolóval kapcsolatban? Ha nem, akkor köszönjük szépen Kriszta, és 
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további jó munkát kívánunk nektek is/ Máris haladunk tovább, a következő a listám szerint a 
Gagliarda kamarakórus, az egyesületi elnököt Kajsza Bélát, Béla bácsit, szintén barátsággal és 
tisztelettel köszöntöm/ Téged is arra kérlek Béla bácsi, hogy néhány mondatban foglald össze 
a 2023-at, illetve 2024-es terveket, mit gondoltok van-e bármiféle megjegyzés, kérés, kérdés, 
az önkormányzat felé, amit tudunk mi esetleg vállalni, vagy közvetíteni. Tiéd a szó/ 
 

Kajsza Béla elnök: Köszönöm szépen és akkor a szokásos köszöntések után azt gondolom, elég 
bőségesen leírtuk a tavalyi évnek a történéseit és az idei évnek az elképzeléseit/ ! tavalyi évhez 
csak annyit tennék hozzá, nehéz indulás után egy bőséges és gazdag műsorral zártuk le az évet/ 
! 2/ félévbe 90 fellépés volt, ami eléggé megterhelte a kórust fizikailag is, elég hosszú utakat 
tettünk, de ezek mellett lenne 3 kis rövid gondolatom/ !z első az a köszönöm, köszönöm 
szépen azoknak a képviselő uraknak, akik megtisztelték az együttesnek a fellépéseit, több 
alkalommal, többször örömmel láttuk és az egész kórusnak a köszönetét tolmácsolom most, 
hogy részt vettek és együtt örültek velünk, mert nekünk is öröm akkor, amikor olyan 
embereknek énekelhetünk, akiknek döntési képességük is van és lehetőségük is van, és tudják, 
hogy milyen munka folyik az együttesekben, nemcsak ebben, hanem mindegyikben/ ! másik 
az is egy köszönet, köszönjük a támogatást, azokat a támogatásokat, amiket a tavalyi évben is 
kaptunk az önkormányzattól, hiszen ezek nélkül gondot okozna az együttesnek a működése/ 
! 3/ pedig a Magyar Kultúra Napján, január 21-én elnök úrtól egy nagyon tartalmas köszöntő 
beszédet hallottunk, amit nem akarok itt taglalni, egyetlen egy gondolatot akarok csak 
kiemelni belőle/ ! civilek dicsérete és elismerése mellett, hogy harcoljanak a civilek a plusz 

támogatásért. Mi nem akarunk harcolni, viszont tisztelettel kérjük a támogatást, erkölcsi és 
anyagi támogatást is, hiszen a kórusnak és azt hiszem, minden itt lévő együttesnek az 
alapállása az, hogy az erkölcsi és az anyagi támogatás meglegyen, és hogyha a köszöntő szavai 

elhangzottak, akkor valószínű tartalom is van mögöttük/ Kérem szépen, hogy ezt akkor érezzük 
is, esetleg. Ennyi a hozzáfűzni valóm, köszönöm szépen/ 
 

Csötönyi László elnök. Mi köszönjük. Van-e kérdésetek, hozzászólásotok a Gagliarda életével 
kapcsolatban? Akkor erre az esztendőre is ajánlom mindenkinek a Gagliarda fellépéseket, 
amelyek mindig nagyon hangulatosak, és meghittek tudnak lenni, akár egy Művészetek 
Házában, akár egy evangélikus templomban. Köszönjük szépen Béla bácsi, és jó munkát 
kívánok Nektek és üdvözöljük a kórust és a karnagy úrnak is jó egészséget kívánunk! Köszönjük 
és a sorban a következő a P!D Irodalmi Kulturális és Művészeti Egyesület/ Egy képes 
beszámolót kaptunk, amely külön megmelengette a szívemet, köszönjük szépen, Zsolti még 
egyszer, a szó a tiéd, hogyha gondold egészítsd ki, vagy foglald össze, rád bízzuk/ 
 

Dicső Zsolt elnök: Csak kiegészíteném, benne van szerintem minden, amit el akartunk 
mondani, ismétlés a tudás anyja, de én nem akarok az anyja lenni, nem ismétlek/ Mi is a 
köszönettel kezdjük, hogy kapjuk már sok-sok éve a kiemelt egyesületi támogatást, és ami még 
kimaradt a tervekből, hogy idén lesz Gacsályi József barátunk 80 éves, és erre szeretnénk majd 
valami eseményt rendezni, szervezni, persze többekkel, nem a P!D, hanem legyen városi, és 
javasolni szeretnénk valami kitüntető díjra, mert tudtommal se Közjóért, se városi kitüntető 
díja szerintem a Józsinak nincs, mint PAD, ugye alapítója, tagja, szerzője a folyóiratnak/ !rra is 
kísérletet tennénk, hogy a magas iskolát, ami már túl nyúlik csak a P!D-on, hogy az értéktárba 
való részvételét, vagy felvételét is szeretnénk javasolni, mert ez a 11/ lesz már idén, 12 éve 
kezdtük el, gondolom, ez egy olyan rendezvény, sőt a rendezvénysorozat, szerintünk 
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megérdemelné, hogy ott legyen a helye/ Reméljük, hogy a bizottság, vagy a város támogatni 
tudja majd idén is, tudjuk, hogy pénz nincs, erkölcsi támogatás van, de szeretnénk, ha mind a 
2 lenne, de hát ez nem rajtunk és nem feltétlenül rajtatok múlik, ezt is tudjuk/ !ztán itt már 
elhangzott éppen előttem, hogy nem nagyon keresnek minket, hogy vegyünk részt városi 
rendezvényeken, mindig mondom, hogy a vers legyen veletek, de ez istenigazából valahogy 
nincs a köztudatban, hogy van egy ilyen lehetőség is, úgyhogy mi erőszakoljuk be magukat, 
mint PAD, és ez egy nagy bánat/ !ztán a Költészet Napja, ami a következő esemény lesz, de 
azt hallottuk, hogy szerveződik itt esemény, tehát mi külön erre nem akarunk rászervezni. 
 

Csötönyi László elnök. Nem mondtuk még/ 
 

Dicső Zsolt elnök: Csak hallottam, Korsós Gergő keresett, tőle tudom, hogy készül valami, és 
ezért nem akarunk szervezni, s akkor még a végére egy saját felajánlást tennék, sok kórus van 
a városban, vagy több kórus van a városban, és decemberben volt Dinnyés Dánielnek a 
modern madrigálok című darabjának a bemutatója, és ennek a 2/ tétele az én versemre 
született, és azt beszéltük a Dániellel, hogyha a városban valamelyik kórus igényt tartana rá, 
vagy tetszik neki, akkor szívesen felajánljuk, megkeressem, hogy kik azok a kórusok, beszélek 
velük, elküldjük, mert mondta, hogy imádja Szekszárdot, gyakran jár erre, amit nem is tudtam, 
és, hogy szép lenne, ha ez a dolog összejönne/ Köszönöm szépen! 

 

Csötönyi László elnök. Köszönjük szépen, a felterjesztésekkel kapcsolatban április vége szokott 
lenni általában az első időpont, de az elmúlt évek tapasztalata azt mutatja, hogy ez mindig 
tolódik, akár májusra is vagy későbbre, és nyáron lenne felmérés, én azt gondolom, hogy 
ennek semmi akadálya/ ! Szekszárd Városért a művészet erejével kitüntetésre pedig 
folyamatosan lehet az önkormányzatnál pályázni, még arra is pluszban esetleg is, és még 
annyit szeretnék mintegy hozzászólásként, ha lesz a nyolcvanadik születésnapja, vagy ha 
tudjátok, bár nyilván ezt is leginkább az elején kellett volna elmondani, amikor mindenki, vagy 
többen hallották volna, hogyha olyan prominens személynek, aki hosszú évek, évtizedek óta 
meghatározza Szekszárd Város művészeti létét, és kerek évforduló, akkor szerintem csak össze 
tudunk hozni valamiféle kis köszöntőt, erre már volt példa, egyébként több esetben, több 
személynél is, tudom, hogy mondjuk 80 lesz/ Köszönjük szépen Zsolti neked is. Van-e 

kérdésetek esetleg? Ha nincs, akkor köszönjük szépen/ ! következő beszámoló a Szekszárd Big 
Band. 

 

Pecze István elnök: Tisztelt Elnök Úr! Tisztelt Képviselő Urak! Kedves Kollégák! Nincsen 

semmiféle pesszimizmus a beszámolóban, azt gondolom, hanem korrekt és tárgyilagos a 
dolog, gyakorlatilag a dolognak azt a részét nem szeretném kiegészíteni, viszont annyit 
szeretnék elmondani, hogy az utóbbi 2 hangversenyünkön, úgy, ahogy más kollegáknál, 
kolléganőknél is fölmerült a megújulás kérdése, már nem csak én dirigáltam a zenekart, 
hanem másik 2 karnagy is vezette a csapatot, mégpedig az egyik Pecze Balázs trombitaművész 
volt, a másik pedig érdekes módon az egyetlen tanult karnagy a családunkban, Pecze Zsófi/ 
Nagy örömünkre szolgált, hogy az MVM zenei hangversenyén Szulák !ndrea sztárfellépővel 
léphetünk föl/ Szulák !ndrea számait teljes egészében Pecze Zsófi dirigálta és próbálta be a 
zenekarral, azt gondolom, hogy ez némi megnyugtatásra adhat okot, mert sajnos az öreg 
karnagyoknak már nehezül a keze/ Köszönöm szépen, ha van kérdés, akkor szívesen válaszolok 
rá/ 
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Csötönyi László elnök: Van-e kérdésetek esetleg az elhangzottakkal és leírtakkal kapcsolatban, 
a látottakkal kapcsolatban? Köszönöm szépen tanár úr, köszönjük szépen tanár úr neked is/ 
Máris haladunk tovább, a Szekszárdi Gitár Quartett beszámolójával folytatjuk, Lajoshoz 
fordulok, tiéd a szó/ 
 

Csele Lajos elnök: Köszöntök mindenkit! Köszönjük az eddigi támogatást, akkor röviden 1-2 

dolgot/ 14 koncertünk volt a tavalyi évben, ebből néhányat kiemelnék. Most már jó pár éve 
rendszeresen fellépünk Budapesten a Ferencvárosi Művelődési Központban, ott van egy 
együttes, a SOF! trió, aki egy klubot szervez, és már hát lassan 10 éve, hogy rendszeresen 
járunk hozzájuk, nagyon jól sikerült a koncertünk, ott döntően versekkel fűszerezett 
koncerteket tartunk/ ! német színházban novemberben előadtuk az új Babits műsorunkat, 
felújítottuk Babits 140 címen, 140/ születésnapja alkalmából Babitsnak, és az idén volt 10/ éve, 
hogy adventkor a kórház pszichiátriai osztályán adtunk koncertet/ Megcsináltuk a 15. Borok és 
Húrok Fesztiválunkat, július 1-jén, ugye a kezdeti finanszírozási problémák után egészen jól 
alakult, év végére a Hungarikum Bizottság segítségével 0-ra sikerült kihoznunk a 15 éve 
megrendezett fesztiválunkat/ Jártunk Horvátországban, sajnos ehhez az úthoz nem sikerült 
támogatást kaptunk, így csak egy rövid időre, 2 koncert erejéig mentünk le, részt vettünk a 
Vörös maratonon, a bor maratonon, ennek a megnyitóján és Eszéken, a magyar népkör 
székházában adtunk egy nagyon jó koncertet, ott volt a főkonzulátus, főkonzul, konzulátus i 

dolgozók, és teljesen megtöltötték a körnek a tagjai a koncerttermet/ Felvette a helyi tv, le is 
adta, jól sikerült, úgy érzem, ezt meg tudjuk ismételni még egy párszor/ 2023-ban átvittük a 
Béla téri !kusztik koncert sorozatunkat a DVU-ba, itt 3-3 koncertet szerveztünk, egy a SOF! 
trió volt, visszahívtuk őket, másik Homonnai Varga !ndrás és a quartettnek a közös koncertje, 
és eljött Másik János is júliusban, aki nagyon jól érezte magát Szekszárdon/ ! terveinkről. Ugye 

kész van gyakorlatilag a 16/ Borok és Húrok programja, most próbáljuk hozzáilleszteni a 
finanszírozást, nagy örömünkre Kovács János, az LGT gitárosa elfogadta felkérdésünket, ő lesz 
a sztár fellépőnk, tervezzük, hogy 2020-ban a Covid miatt elhalasztott őrvidéki koncert 
turnénkat megpróbáljuk újra végig zongorázni, újra feleleveníteni azt a kapcsolatrendszert, 
ami gyakorlatilag már meg volt szervezve, csak nem tudtunk a covid miatt kimenni/ Még egy 
fontos dolgot szeretnénk ebben az évben, szeretnénk felújítani a Federico García Lorca 
eskünket, itt Lurka versek szónak spanyolul, és magyarul hozzá illesztünk ugye spanyol zenét, 
és a saját szerzeményeiket, és úgy tűnik, hogy 2025-ben sikerül Spanyolországba elvinni, 
sikerült kapcsolatrendszert kiépítenünk a barcelonai konzulátussal, ott próbáljuk majd 
előadni, és próbálunk egy turnét is szervezni, ehhez kell ez a másfél év, ennyit talán/ 
 

Csötönyi László elnök. Köszönjük szépen Lajos a beszámolót. Annyit szeretnék csupán csak 
hozzátenni, de ezt mi már megbeszéltük igazából, hogy támogatást a kulturális bizottság nem 
kifejezetten azért nem adott a gitárosoknak, mert nem szeretett volna, hanem mert az idei 
vagy az előző évihez képest 5/000/000 forinttal kevesebből gazdálkodott közgyűlési döntés 
miatt 2023-ban. Most viszont a tavalyihoz képest, hogyha elfogadják csütörtökön, akkor 

4.000.000 forinttal többől gazdálkodunk, ami talán bizakodásra adhat okot, és reméljük, hogy 
tudunk akkor segíteni ebben az esztendőben, ugyanúgy, mint ahogy tavalyelőtt ezekben a 
projektekben sikerült némi támogatást juttatni a gitárosoknak/ Csak ennyit szerettem volna 
mondani, köszönöm szépen. Van-e esetleg kérdésetek kiegészíteni valótok, hozzászólásotok? 

Köszönjük szépen nektek, én kifejezetten hálás vagyok az Egyesületnek a DBU-val a jó kis 
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összefonódásért, mert akárhányszor voltam közös projekten, azok mindig valahogyan olyan 
hangulatúak voltak, amelyek a jelenlevők szívét mindig megmelengették, úgyhogy ezért 
kifejezetten hálásan mondok köszönetet/ Köszönjük szépen és jó munkát kívánok neked, 

természetesen az együttes tagjainak is köszönjük/ Még egy beszámolót hallgatnánk meg, de 
nem tesszük meg, a Szekszárdi Német Nemzetiségi Tűzoltó Fúvószenekar vagy lánykori nevén 
!lisca Brass Band, merthogy elnök úr, Csepregi Péter jelezte, hogy beteg, de kérte, hogy a 
beszámolót fogadjuk el/ Én azt gondolom, hogy a beszámoló korrekt és elfogadásra javaslom, 
illetve hát akkor ezzel együtt mind a 9 beszámolót el kellene fogadnunk, hogyha erre 
érdemesnek találjátok, arra kérlek benneteket, hogy kézfelemeléssel jelezzétek! 

 

!z elnök szavazásra teszi fel a javaslatot, amelyet a bizottság 3 igen szavazattal, 

egyhangúlag elfogadott. 

 

Majnay Gábor osztályvezető: Tisztelt bizottság! Ugye ki is küldtük a határozatot, de én azt egy 
ponttal kiegészíteném, hogy a bizottság elfogadja az Ifjú Szívnek a kiemelkedő státuszról való 
lemondását/ 
 

Csötönyi László elnök. Igen, akkor azt is fogadjuk el/ Ugye lemondott a kiemelkedő művészeti 
együttes státuszáról, mert nem tudja betölteni ezt a fajta szakmai, és egyéb közösségi 
feladatát. Akkor ezt is fogadjuk el, még egyszer erősítsük meg, hogy elfogadjuk a 
lemondásukat és a beszámolókat/ 
 

!z elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a bizottság 3 igen szavazattal, 

egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

Kultúra, Civil szervezetek, Városmarketing Bizottságának 

7/2024. (II.27;) határozata 

a Kiemelkedő Művészeti Együttesek 2023; évi munkájának és 2024; évi terveinek  
            áttekintéséről I; 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, Civil szervezetek, 
Városmarketing Bizottsága  
 

1.   köszönetét és elismerését fejezi ki az  
 

1. Bartina Néptáncegyüttes 

2. Ifjúsági Fúvószenekar Szekszárd 

3. Tücsök Zenés Színpad  
4. Szekszárdi Mozgásművészeti Stúdió  
5. Gagliarda Kamarakórus 

6. „P!D” Irodalmi, Kulturális és Művészeti Egyesület 

7. Szekszárd BIG B!ND 

8. Szekszárdi Gitárkvartett 

9. Szekszárdi Német Nemzetiségi Tűzoltó Fúvószenekar (!lisca Brass Band) 
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Kiemelkedő Művészeti Együtteseknek a 2023/ évben nyújtott művészeti, 
közösségépítő tevékenységükért, a városi rendezvényeken való fellépéseikért és 
önállóan szervezett művészeti eseményeikért/ 
 

Határidő:  2024; február 27; 
Felelős:  Csötönyi László elnök 

 

2. a jövőben is Szekszárd Kulturális, művészeti élete nélkülözhetetlen szereplőiként tartja 
számon a felsorolt Kiemelkedő Művészeti Együtteseket, esetükben jóváhagyja a 
Szekszárd Megyei Jogú Város Kiemelkedő Művészeti Együttese státuszt/ 
 

Határidő:  2024; február 27; 
Felelős:  Csötönyi László elnök 

 

3. felkéri a Kiemelkedő Művészeti Együtteseket, hogy a „kiemelkedő művészeti együttes” 
státusz évenkénti megvédése érdekében a jóváhagyott szempontokat tartsák be és e 
szempontok szerint készítsék el évente a szakmai és pénzügyi beszámolót elektronikus 
formában is, melyet a Polgármesteri Hivatal Humán Osztályára kell benyújtani a 
megadott határidőre/ 
 

Határidő:  2024; február 27; és folyamatos 

Felelős:  Kiemelkedő Művészeti Együttesek vezetői 
                                       Csötönyi László elnök 

 

4. felhívja a Kiemelkedő Művészeti Együtteseket, hogy éljenek a mindenkori hazai és 
uniós szakmai és működési pályázati lehetőségekkel/ 
 

Határidő:  2024; február 27; és folyamatos 

Felelős:  Kiemelkedő Művészeti Együttesek vezetői 
 

5. "Ifjú Szív" Magyarországi Német Nemzetiségi Néptáncegyüttes „Kiemelkedő 
Művészeti Együttes” státuszáról való lemondását tudomásul veszi/ 
 

Határidő:  2024; február 27; 
Felelős:  Csötönyi László elnök 

 

2. napirendi pont: 

!z aranykönyvi szerkesztőcsoport megbízása  

(32/ számú közgyűlési előterjesztés)  
Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: Majnay Gábor osztályvezető 

 

Csötönyi László elnök. Haladjunk tovább, most talán már tempósabban, mert megengedi a 
dolog, a beszámolókat következően/ ! 2/ napirendi pontunk az !ranykönyv szerkesztői csoport 
megbízása, 32-es számú előterjesztés/ ! lényege az, hogy ugye a megbízatás bizonyos 
időközönként lejár, és ők szeretnék folytatni a munkát, illetve 3-an szeretnék folytatni a 
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munkát, dr/ Dobos Gyula, Németh Judit, és Ssztalos Zoltán/ Dobos tanár úrral én ezt külön 
személyesen is megbeszéltem, kérik ezt a fajta támogatást, én nem látom ennek akadályát, 
hogy megjelöljük, hogy folytathassák ezt a munkát, eddig bruttó 200/000 forintban részesültek 
éves szinten ezért a nem kis munkáért egyébként/ Ha nincs más javaslatotok, én szeretném 
felkérni és javasolni újfent ezt a 3 embert, hogy ugyanilyen tiszteletdíjért, amit Dobos tanár 
úrral meg is beszéltem, vállalják, és akkor csinálják ezt a gyűjtőmunkát, hogy az !ranykönyv 
elkészülhessen a következő nyárra, illetve hát a városi ünnepre/ Ezzel kapcsolatban van-e 

kérdésetek, esetleg hozzászólásotok? Ha nincs, akkor a határozati javaslatot kiegészíteném 
azzal, hogy felkérjük dr/ Dobos Gyulát, Német Juditot és !sztalos Zoltánt, hogy lássák el ezt a 
feladatot, és az éves tiszteletdíjat akkor ugyanilyen összegben, 200/000 forintban állapítsuk 
meg/ !mennyiben ezt így elfogadhatónak tartjátok, illetve a szerkesztő megbízási 
szerződésének előkészítésére felkérjük a hivatalt, és az anyakönyvi szerkesztők szerződésének 
aláírására alpolgármester urat, akkor kézfelemeléssel jelezzétek/ 
 

!z elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a bizottság 3 igen szavazattal, 

egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

Kultúra, Civil szervezetek, Városmarketing Bizottságának 

8/2024; (II;27;) határozata 

az aranykönyvi szerkesztőcsoport megbízásáról 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, Civil Szervezetek 
Városmarketing Bizottsága  
 

1. javasolja a Közgyűlésnek az !ranykönyv szerkesztésére dr/ Dobos Gyulát, Németh 
Juditot és !sztalos Zoltánt felkérni- 
 

Határidő:  2024; február 27; 
Felelős:  Csötönyi László elnök 

 

2. a szerkesztőbizottság díjazását 200/000 forintban javasolja megállapítani/ 
 

Határidő:  2024; február 27; 
Felelős:  Csötönyi László elnök 

 

3. napirendi pont: 

Javaslat a Babits Mihály Kulturális Központ által tervezett 2024; évi nagyrendezvények 
támogatására  

(8/ számú közgyűlési előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

Meghívott: Berlinger !ttila ügyvezető igazgató 

 

Csötönyi László elnök. Köszönjük szépen, máris haladhatunk tovább a 3-as számú napirendi 
pont, javaslat a Babits Mihály Kulturális Központ által tervezett 2024/ évi nagyrendezvények 
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támogatására/ Nem kell megtörölni a szemeteket, ezt nyilván már egyszer tárgyaltuk, de itt 
volt egyfajta kis újra gombolása a dolgoknak/ Marcsi, téged már egyszer köszöntöttelek az 
előző alkalommal, még egyszer megteszem, Berlinger !ttila ügyvezető igazgató urat pedig 
újfent. Ezzel kapcsolatban van-e bármiféle mondanivaló, kiegészíteni valótok? 

 

Berlinger !ttila ügyvezető igazgató: Csak nagyon röviden, én is nagy szeretettel köszöntöm 
a bizottságot, és kedves kollegákat, mindenkit/ ! csütörtöki közgyűlésen kerül majd igazából 
végleges döntésre, illetve pontosabban javaslat tételre, ugye nem tudhatjuk, hiszen 
csütörtökön fog kiderülni, én azt mindenképpen nagyon köszönöm a bizottságnak, hogy már 
tavaly év végén közös gondolkodásban, végre egyszer elkészülhetett egy olyan részletes 
tervezés, amely valamennyi rendezvény részletes költségvetését is tartalmazza, és hát ehhez 
képest én előre is köszönöm a támogatást, minden bizonnyal csütörtökön nem akarom 
ismételni magamat, én nagyon szeretném, hogyha olyan jellegű döntés születne, ahol tényleg 
csütörtökön is majd a rendezvényekről külön-külön is tudjunk beszélni, hiszen mindig nehéz 
helyzetet okoz az, amikor van egy keretösszeg, és abból úgymond akkor az a döntés, hogy 
oldjátok meg. Mind azon leszünk, minél több támogatót igyekszünk gyűjteni, el is kezdtük ezt 
a fajta munkát, minél több szponzort szeretnénk bevonni, és szeretnénk tényleg egy gazdag 
évet tervezni, de maradjunk a realitások talaján/ Külön köszönöm, hogy utána ne okozzon 
problémát, hogy túlvállaltuk magunkat, úgyhogy ennyi és köszönöm/ 
 

Csötönyi László elnök. Köszönjük szépen !ttila, így van, és azt még tehát ilyen formában nem 
tudod, mert az előző megbeszélésen a szekszárdi ifjúsági érdekegyeztető fórumon Marcsi 
képviselte a kulturális központot, illetve a nonprofit kft-t, ott már elhangzott az, amit most 
Tamás, megkérlek, hogy légy szíves, hogy akkor a jegyzőkönyvbe bekerüljön, illetve magába a 

határozatba/ 
 

Illés Tamás elnökhelyettes: Tisztelt bizottság, megjelentek. Egy többkörös és nehéz 
egyeztetésen vagyunk túl, ugye érinteni fogja, és majd itt a hivatalt kérjük, hogy működjön 
közre, az SZMSZ rendelet módosítására is sor kell kerüljön, mert érinti az elvárt vagy megjelölt 
nagyrendezvényeket, például egy önálló Város Napját ebben az évben nem tervez a testület, 
most megelőlegezem a csütörtököt, de ez a terv, összevonásra kerülne a Szent István Nappal, 

és nyilván ehhez akkor a rendeletnek a kitüntetésekre vonatkozó részét is hozzá kell igazítani. 
 

dr; Holczer Mónika igazgatóságvezető: Ez benne van a javaslatban, a rendeletfelülvizsgálat/ 
 

Illés Tamás elnökhelyettes: Rendben. Ismétlésként, tehát visszafelé indulunk, akkor 
mindösszesen 340/000/000 forintos támogatást tartalmaz a költségvetési előterjesztés, ezt 
támogatja a bizottságunk is, ez úgy tevődik össze, hogy a tavalyi bázis egy működési 
támogatás, 10.000.000 forint és a nagy rendezvények a 3 kieső után egy 90 milliós támogatás, 
a tavalyi 50-hez képest azt gondolom, hogy ez is elegáns, de az igényhez képest valamelyest 
elmarad, tehát itt azért ezeket össze kell majd hangolni/ 
 

Csötönyi László elnök. Bocsánat, egy tisztázó kérdésem lenne, mert hogy az előző 
megbeszélésen nem ez hangzott el, hanem más arányban hangzott el, mint működési 
támogatás és nagyrendezvények támogatása, akkor ezt tisztázzuk! 
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Illés Tamás elnökhelyettes: 10-90-ről tudok/ 
 

Zsiga Marianna igazgatóságvezető. Igen, én, amit elmondtam az egyeztető fórumon, az 
tudomásom szerint 50/000/000 forint működésre és plusz 50/000/000 forint a 2 

nagyrendezvényre, de lényegében a 100/000/000 forint benne van, most ennek a címkézése 
az már lehet, hogy más/ 
 

Illés Tamás elnökhelyettes: Jó, tehát nem fedezi nyilván a működést, meg kötelező 
béremelést, ott még abba vagy a korábbi évnél ezt a 20%-ot nem tartalmazza, abban még 
bízunk, hogy ezt esetleg valahogy évközben megkaphatja önkormányzat, de addig itt, ami a 
sarokszám, az a 90 milliós rendezvényi támogatás, a KCV ezt javasolja/ 
 

Berlinger !ttila ügyvezető igazgató: !kkor szabad egy kérdést még ehhez? Köszönöm szépen, 
és örülök, hogy a Mariann is itt van, csak tényleg tisztán lássunk és értelemszerűen úgyis majd 
csütörtökön dől el a dolog a költségvetésben. Akkor lesz külön sor? Közművelődési Nonprofit 
Kft/ működési támogatás is lesz és lesz külön sor városi nagyrendezvényekre, jól értettem? 

 

Csötönyi László elnök: Nem, a támogatás mértéke + 100/000/000 forint. 

 

Zsiga Marianna igazgatóságvezető: 340/000/000 forint fog szerepelni az Államháztartáson 
kívüli szervezetek támogatásánál egy külön címkézett soron, Szekszárdi Közművelődési Kft/ 
340/000/000, és ezt a támogatást tömeget fogjátok hónapra leosztva megkapni, ezen belül 
nincs címkézve/ 
 

Berlinger !ttila ügyvezető igazgató: Tehát akkor marad az egy sor, akkor viszont ez azt jelenti, 
hogy okafogyottá vált a rendezvények felsorolása, ha jól értem/ 
 

Zsiga Marianna igazgatóságvezető: Nem. 

 

Berlinger !ttila ügyvezető igazgató: ! Közművelődési Nonprofit Kft/ megkapja ezt az 
összeget, és akkor ezt mire fordítsa? 

 

Illés Tamás elnökhelyettes: Nem, tehát amik itt nevesítve vannak, a Majális, Pünkösdi 
Fesztivál, Gyereknap, Szent István Nap, a Szüreti Napok, Advent, ezek bent maradnak a 

feladatellátásukban, de egyébként is mi azt gondoltuk, hogy erre irányszámként mondunk 
90.000.000-t, de ez nem fog megjelenni a költségvetésben, de elhangzik, mert most ez egy 
ilyen népszerű szám/ Én egyébként úgy tudtam, hogy a Gyereknappal beérjük, Mesefesztiválra 
nem tartunk igényt, de lehet ezek szerint valaki ezt bevállalta, erről meg már én nem tudok/ 
 

Csötönyi László elnök: Erről beszéltünk pedig/ 
 

Berlinger !ttila ügyvezető igazgató: Tehát továbbra is aggályaimat szeretném csak kifejezni, 
hiszen ha a közgyűlési döntésben nevesítve lesznek a rendezvények, hogy az önkormányzat, 
mint tulajdonos ezeknek a rendezvényeknek a megszervezését és lebonyolítását kéri a 
nonprofit kft-től, akkor nem lesz mögötte megint csak forrás/ 
 



 

   

18 

Zsiga Marianna igazgatóságvezető: A korábbi években sem volt nevesítve, de ugye a 

feladatellátásnak megfelelően, illetve hát az igényeknek megfelelően a nagyrendezvények 
támogatása, finanszírozása benne volt az éves támogatási keretben, értem a kérdésed !ttila, 
de akkor külön soron kell nevesíteni, hogyha erre külön címkézetten a bizottság, illetve a 
közgyűlés pénzt szeretne nyújtani. Ebben a támogatásban benne van minden/ 
 

Berlinger !ttila ügyvezető igazgató: Bocsánat, homlokegyenest ellene megyünk, mint amit 
november óta egyeztettünk/ Számos egyeztetési körön keresztül arról volt szó, hogy a 
közművelődési megállapodás rendelkezéseit végre egyszer tartsuk be, nevesítsük a 
rendezvényeket, költségeljük be és az önkormányzat az anyagi lehetőségeinek függvényében 
eldönti, hogy ezek közül a rendezvények közül melyiket tudja támogatni/ Ne hasonlítsuk össze 
a korábbi évekkel, amikor tavalyi évben volt első alkalommal, amit számos módon meg is 
köszöntünk a közgyűlésnek, egy olyan döntés volt Csötönyi László elnök úr javaslatára, hogy a 
Szüreti és a Pünkösdi Fesztiválra kaptunk támogatást, a többi rendezvényről egy szó nem 
esett, most esik szó 6 darab rendezvényről, amit mi beköltségeltünk és értelemszerűen sehol 
nem fog megjelenni ezeknek a rendezvényeknek a neve/ 
 

Csötönyi László elnök. ! közművelődési rendeletben, amit szintén ugye hát kijavítottunk, és 
majd milyen jó lenne, hogyha tudnánk tárgyalni ezt ugye közgyűlési szinten is végre, mert a 
bizottság ugye már megtárgyalta, de hát ugye ennek a tükrében, most amúgy is módosítani 
kell annak a mellékletét, hogyha majd holnapután eldönti a közgyűlés, hogy melyek lesznek 
azok a rendezvények, amelyeket kötelező jelleggel meg kell tartani a Babits Mihály Kulturális 
Központnak, ilyetén formában, amit nem kell megtartania, annak ugye nem is kell szerepelnie 

a közművelődési megállapodásban, illetve a rendelet mellékletében, tehát ott megint csak egy 
változtatást szükséges végrehajtani/ 
 

Berlinger !ttila ügyvezető igazgató: Félreértés ne essék, tökéletesen elfogadjuk és megértjük 
az önkormányzat mindenkori nehéz helyzetét, az anyagi helyzetét, éppen ezért próbáltam 
javasolni az elején, hogy azért tanúsítsunk akkor önmérsékletet, hogy mely rendezvényekre 
jut valójában forrás, hiszen megint úgy, mint ami a korábbi években, nekimenni még 1 évnek, 
hogy ugye rendezvény legyen, aztán majdcsak akad hozzá forrás/ Mi ezt nem tartjuk 
szerencsésnek, ezért örültünk, hogy tavaly novemberben homlokegyenest más tervezés indult 
el, pusztán csak a kérésemet szeretném kifejezni, hogy akkor tartsunk abban önmérsékletet, 
hogy amelyik rendezvényekre nem jut anyagi forrás, azt akkor erre az adott évre engedjük el/ 
 

Csötönyi László elnök: Ez egy döntés kérdése, hogy mi kell, meg mi nem, a bizottság javaslata 

alapján került ez ide/ 
 

Illés Tamás elnökhelyettes: Tulajdonképpen ugyan arról beszélünk, a rendeletet megnézzük, 
a rendelet-tervezetet, ott föl lesz sorolva ez a 6 rendezvény, 90/000/000 forintos egyösszegű 
előirányzattal, de a költségvetésben külön soron nem fog megjelenni, bár, ha akarunk 
csinálunk egy B oszlopot bele és akkor megjelenhet, és utána föl van sorolva az a 3, amelyiket 
nem kéri a város megrendezni, tehát ennyi/ !z egy dolog, hogy az előzetes tervek szerint ott 
102.000.000 szerepel, az önkormányzat 90-et tud rá adni, tehát akkor újra kell gombolni a 
kabátot, csak így tudom elképzelni, vagy a bevételi oldalt kell emelni, kiadási csökkenteni, de 
első körös költségvetésben ez fog szerepelni/ 
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Csötönyi László elnök. !kkor lesz, ami lesz alapon tulajdonképpen akkor tény a plusz 90, illetve 
100.000.000 forintos támogatás, hogyha belenézünk a tervezett kiadások tekintetében és 

bevételek tekintetében, akkor hogyha rendezvényre lesz 90/000/000 forint, de a Kulturális 
Bizottság azt javasolja, hogy egyébként a megrendezésre kerülő programok 131/000/000 
forintba kerülnek, akkor majd azt a 40/000/000 forintot vagy előteremti az önkormányzat, vagy 
a nonprofit kft, vagy esetleg holnapután másképp dönt a közgyűlés, így tudom összefoglalni/ 
! határozati javaslatban azoknak a programoknak kell szerepelni, amelyeket mi most akkor 
meghatározunk. Mit gondoltok erről: 
 

Gonda Mária: Bocsánat, az előző évben, amikor arról volt szó, hogy meg kell takarítanunk, 

ugye a könyvtárat és a múzeumot bezárták, a Babits nyitva tartott azzal az ígérettel, hogy azt 
a plusz költséget, amit majd a rezsi okoz számunkra, azt a múzeum és a könyvtár 
megtakarításából nekünk kompenzálni fogják/ Mi tolunk magunk előtt kvázi kb/ 30/000.000 

forintot itt a fűtés miatt, ha most azt mondják itt, hogy 100/000/000 forinttal emelik a mi 

járandóságunkat, és abból 10/000/000 forint csak az, amit a fenntartásra elkölthetünk, akkor 
az a kérdésem, hogy azt az összeget, azt miből fogjuk esetleg kifizetni, tehát hogyha ez most 
megvan címkézve, hogy 90/000/000 jut a nagy rendezvényekre, ami látszik, hogy ott sem elég, 
ez a 10.000.000 forint biztos, hogy nem lesz arra elég, hiszen a költségeink most is mínusz 5-6 

millióval többek, mint amit havonta mi az önkormányzattól kapunk/ 
 

Csötönyi László elnök: Erre nem tudok válaszolni, ígérni tudok, de nem az a fajta vagyok/ 
 

Gonda Mária: Jó, csak azért ezzel is legyünk tisztában, hogy nálunk még vannak olyanok, 
amikre ígéretet kaptunk, nem történt semmi ezzel kapcsolatban, és akkor még azt is szívesen 
elmondanám most, hogy ugye született egy önkormányzati rendelet, vagy határozat arról, 
hogy az önkormányzathoz tartozó intézmények dolgozói juttatásban részesülnek 
decemberben. A könyvtár, a múzeum dolgozói ezt megkapták, ők 3 hónapig nem dolgoztak, 
mi folyamatosan dolgoztunk, és az én kollegáim ezt nem tudták megkapni, csak ezt is 

szeretném így megjegyezni, hogy ezzel kapcsolatban is nagyon szívesen várnánk valamiféle 
lehetőséget/ Köszönöm/ 
 

Csötönyi László elnök. Köszönöm szépen, hogy elmondtad, így volt korrekt, hogy ezt 
megtetted, akkor arra kérem a bizottság tagjait, hogy tegyünk javaslatot, hogy melyek 
legyenek azok a nagy rendezvények, és milyen költségekkel, aztán majd eldönti holnapután a 
közgyűlés/ Akkor amit mondatok, kerüljön bele, én azt mondom a Városi Retro Majális, a 
Szekszárdi Pünkösdi Fesztivál, Mese Fesztivál Gyereknappal együtt, a Szent István Nap és 
Város Napja, Szekszárdi Szüreti Napok és !dvent az előterjesztésben feltüntetett kiadásokkal 
és bevétellel, és akkor holnapután majd a kollektív bölcsesség megnyomatja a Közgyűlés 
tagjaival a gombot, annak megfelelően, amit szándékoznak tenni, és amilyen támogatást 
szándékoznak nyújtani a Babits Mihály Kulturális Központnak. Ha ez ilyen formában 
elfogadható számotokra, akkor arra kérlek benneteket, tegyétek fel a kezeteket/  
 

!z elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a bizottság 3 igen szavazattal, 

egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 
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Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

Kultúra, Civil szervezetek, Városmarketing Bizottságának 

9/2024; (II;27;) határozata 

a Babits Mihály Kulturális Központ által tervezett 2024; évi nagyrendezvények 
támogatásáról 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, Civil Szervezetek 
Városmarketing Bizottsága a ,,Babits Mihály Kulturális Központ által tervezett 2024/ évi 
nagyrendezvények támogatásáról” szóló előterjesztésben szereplő rendezvények megtartását 
a hozzájuk tartozó költségvetéssel a Közgyűlésnek elfogadásra javasolja/ 

Határidő:  2024; február 27;  
Felelős:  Csötönyi László elnök 

 

4. napirendi pont: 

Tájékoztató vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettség teljesítéséről  
(7/ számú bizottsági előterjesztés) 
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: dr/ Holczer Mónika igazgatóságvezető 

 

Murvai Árpád bizottsági tag megérkezik az ülésterembe. Jelen van 4 fő bizottsági tag, a 
bizottság határozatképes. 
 

Csötönyi László elnök. Folytatjuk máris tájékoztatóval, vagyonnyilatkozattételi kötelezettség 
teljesítéséről/ !zt tudja mindenki, hogy január hónap utolsó napjáig van egy ilyen 
kötelezettsége a képviselő-testület tagjainak, hogy be kell számolniuk, vagyon 
nyilatkozattételi kötelezettséget kell teljesíteniük. Ahogy látjátok egyébként az előterjesztés 
mellékletében, mindenki hiánytalanul és kivétel nélkül ezt teljesítette, úgyhogy megállapítom 
tulajdonképpen, hogy ez megtörtént, teljesítették. Ezzel kapcsolatban van-e kérdésetek, 
kérésetek, hozzászólás? Ha nincs, akkor a kiküldött határozati javaslatra szavaznánk/ 
 

!z elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a bizottság 4 igen szavazattal, 

egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

Kultúra, Civil szervezetek, Városmarketing Bizottságának 

10/2024; (II;27;) határozata 

az alpolgármester és a képviselők vagyonnyilatkozat-tételi kötelezettségének teljesítéséről 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, Civil Szervezetek, 
Városmarketing Bizottsága Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének a 
Szervezeti és Működési Szabályzatról szóló 29/2019/ (XII/23/) önkormányzati rendelet 1/ 
melléklet Kultúra, Civil szervezetek, Városmarketing Bizottság (KCV) alcím 11/ pontja alapján 
megállapítja, hogy az alpolgármester és a képviselők a vagyonnyilatkozat-tételi 
kötelezettségüket teljesítették/ 
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Határidő: ! döntéshozatal napja  
Felelős: Csötönyi László elnök 

 

5. napirendi pont: 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata közgyűlésének </2024;(<) önkormányzati 
rendelete Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 2024; évi költségvetéséről 
(tervezet)- közgyűlési előterjesztés véleményezése 

(44/ számú közgyűlési előterjesztés) - az előterjesztés később kerül kiküldésre 

Előterjesztő: Gyurkovics János alpolgármester 

Előadó: Zsiga Mariann igazgatóságvezető 

 

Csötönyi László elnök. ! következő Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata 
Közgyűlésének a költségvetéséről szóló rendelettervezete, amit már több hete vágunk, több 
soron, több meghallgatáson is hallottunk az előző körben is, de Zsiga Mariann 
igazgatóságvezetőt barátsággal köszöntöm, ugyanakkor azt nem szeretném, hogyha megint 
így előadná zanzásítva az egészet, mint a 77 oldalt, hiszen azt gondolom, hogy ezt már sokan 
láttátok és tárgyaltátok, ha lenne kérdésetek a Mariannhoz esetleg tisztázó jelleggel, akkor 
arra kérlek benneteket, hogy ezt tegyétek fel, és akkor e mentén haladjunk, vagy szóljatok 
hozzá, és ne arról menjen most akkor, hogy hány körben, hogyan, meg milyen sorok vannak. 

Ha ezzel kapcsolatban van kérdésetek, akkor ezeket tegyétek fel. Köszönöm szépen! 

 

Illés Tamás elnökhelyettes: Tisztelt Bizottság, elnézést kérek, de ez már az ítélet, én már 
kivonatot szerkesztettem, nyilván nem saját kútfőből, hanem többkörös egyeztetés, mint 
mondtam, alpolgármester úrral is futottunk egy kört ez ügyben, tehát a KCV-nek önálló 
módosító indítványa a költségvetésre vonatkozóan tulajdonképpen nincs, merthogy ezek már 
beépítésre kerültek, inkább csak nyomatékosítani, meg megerősíteni szeretnénk azokat a 
támogatási elemeket, amik a bizottságot érintik, tehát valamilyen kultúra, civil szervezet, vagy 

városmarketing kiadást jelentenek. Tehát költségvetési rendeletbe beépíteni kérjük a 
28/000/000 forintos bizottsági keretet, 18/771/000 forintot, itt föl van sorolva néhány 
egyesület a polgárőröktől, a hegyközségen át, az állatvédőkig, tehát akik úgymond a mi 
kompetenciánkhoz tartoznak, ott az 5/ mellékletben vannak felsorolva, azt kérjük az 505-ös 
sorokban megállapítani a költségvetésben, és akkor itt köszön vissza a Közművelődési NKft/ 
támogatása, 340/000/000 forintban javasoljuk megállapítani, ami tartalmaz 90/000/000 forint 

kiemelt rendezvény támogatást, illetve ami még szintén hozzánk került, a hitéleti alap, az 

egyházak támogatására 4/500/000 forintot javasolunk a költségvetésben biztosítani, egyéb 
kiegészítésünk ehhez nincs, azzal a főösszeggel, a 10/591/000/000 forinttal a költségvetést 
megtárgyalásra javasoljuk/ Ezeket azért rögzítenénk, hogy ezek a mértékek meglegyenek, itt 
egyébként kizárólag olyanok szerepelnek, akik valamilyen szerződésben vállalt feladatot 
látnak el, nyilván az összes többi az albizottsági keretekről fog pályázni. Köszönöm/ 
 

Zsiga Marianna igazgatóságvezető: Annyival kiegészíteném itt a Közművelődési Kft-t, ez nem 

hangzott el, de azt tudni kell, hogy a Közművelődési Kft-nek az Önkormányzat igényli le 
normatíva formájában a bérfejlesztést, bérfejlesztésre tavalyi évben 26/000/000 forintot 
kapott, ez az idei évben most vált ismertté, 34.000.000 forint, ugye ez az eredeti 

előirányzatban nem szerepelt, ez a 34/000/000 forint pluszban ugyanúgy a művelődési ház 
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rendelkezésére fog állni, az első előirányzat módosítással fog bekerülni, tehát ez fontos 
információ, azt gondolom. 

 

Csötönyi László elnök: Most még egy dologgal kapcsolatban nem vagyok biztos, Mariann ebbe 
segíts, mennyi a Szekszárd Város lakosságszám szerinti kulturális normatíva és hogy akkor 

abból ugye 3 intézmény, a Babits Mihály Kulturális Központ, a múzeum és a könyvtár, az milyen 
arányban részesül, mert akkor ez sem jelenik meg ugye költségvetési soron/ 
 

Zsiga Marianna igazgatóságvezető: Dehogynem, ezek megjelennek össz szinten, 

414/000/000 forintot kapunk kulturális támogatásra, állami normatívát, a pontos számokat, 
mindjárt mondom neked, ha megtalálom a táblámat, hogy ez hogy oszlik meg/ 414/487/000 
forint össz szinten, ebben nincs részletezve, ugye ebbe benne van a múzeum, benne van a 
könyvtárnak a KSZR szolgáltatása. 

 

Csötönyi László elnök. Köszönöm Marianna, esetleg csütörtökig meg tudod nekem ezt 
mondani? 

 

Zsiga Marianna igazgatóságvezető: Természetesen/ 
 

Csötönyi László elnök: Van-e kérdésetek így a költségvetéssel kapcsolatban? Mert azért már 
ezen hánykolódnak jó ideje, hogy ha nincs, és javasoljátok tárgyalásra a közgyűlésnek 
holnaputánra, kézfelemeléssel jelezzétek/ 
 

!z elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a bizottság 4 igen szavazattal, 

egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

Kultúra, Civil szervezetek, Városmarketing Bizottságának 

11/2024; (II;27;) határozata 

a Kultúra, Civil szervezetek, Városmarketing célú támogatásokra vonatkozó javaslatól 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, Civil szervezetek, 

Városmarketing Bizottsága a 2024/ évi költségvetési rendelettervezetet a Közgyűlésnek 
tárgyalásra javasolja, egyúttal az alábbi költségvetési összegeket javasolja Szekszárd Megyei 
Jogú Város közgyűlésének 2024-es költségvetési rendeletébe beépíteni. 
 

1. Kultúra, Civil szervezetek, Városmarketing Bizottsági keret. 28.000 e Ft. 

2. !z alábbi szervezeteknek szerződésekben vállalt feladataik ellátására az alábbi 
támogatási összegeket, összesen 18.771 e Ft-ot javasolja megállapítani (költségvetés 
505. sorai): 

Szent Erzsébet Caritas !lapítvány 1 000 

Szent !nna Római Katolikus RÉV Szolgálat 1 500 

Mészöly Miklós Egyesület (Mészöly Miklós díj) 500 

Politikai Foglyok Szövetsége (POFOSZ) Tolna Megyei Szervezete 100 
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3. Szekszárdi Közművelődési NKft/ 2024 évi támogatását a városi nagyrendezvénytervhez 
rendelt 90 millió Ft rendezvénytámogatással együtt, 340.000 e Ft-ban javasolja 

megállapítani/ 
  

4. Egyházak támogatására (hitéleti alap) 2024 évben. 4.500 e Ft fedezetet javasol 

biztosítani/ 
 

Határidő: azonnal 
Felelős: Zsiga Mariann igazgatóságvezető 

        Csötönyi László elnök 

 

6. napirendi pont: 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése Kultúra, Civil Szervezetek, 
Városmarketing Bizottságának 2024; évi munkaterve  
(2/ számú bizottsági előterjesztés)  
Előterjesztő: Csötönyi László elnök 

Előadó: Csötönyi László elnök 

  

Csötönyi László elnök: Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése KCV 
Bizottságának 2024-es évi munkaterve következik/ A Humán Osztály elkészítette, a 
mellékletben megtaláljátok. Ezzel kapcsolatban van-e kérdésetek? Láttátok hónapokra 
lebontva, ha van kérdésetek, tegyétek föl, arra kérlek benneteket, ha kiegészítenétek, vagy 
hozzászólnátok, jelezzétek/ Ha nem, akkor, ha ilyen formában elfogadhatónak tartjátok, kérlek 
benneteket kézfeltevéssel jelezzétek/ 
 

!z elnök szavazásra teszi fel a határozati javaslatot, amelyet a bizottság 4 igen szavazattal, 

egyhangúlag elfogadott és a következő határozatot hozta: 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlése 

Kultúra, Civil szervezetek, Városmarketing Bizottságának 

12/2024; (II;27;) határozata 

a Kultúra, Civil szerveztek és Városfejlesztési Bizottság 2024; évi munkatervének 
elfogadásáról 

Esély a Szekszárdi Díjhátralékosoknak Közalapítvány 500 

Szekszárdi Polgárőr Egyesület 200 

Hegyközség Szekszárd 300 

Pécs-Normandia Lions Club 100 

Szekszárdi Mentálhigiénés Műhely 1 371 

Szőlő-Szem Mozgalom Civil Bűnmegelőzési Egyesület 500 

Szekszárdi Borvidék Nonprofit Kft/ 1 300 

Tolna Megyei Állat- és Természetvédő !lapítvány 11 400 

Szervezetek összesen. 18 771 
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Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Kultúra, Civil Szervezetek, 
Városmarketing Bizottsága 

 

1. a bizottság 2024/ évi munkatervét a határozat melléklete szerint tartalommal 
jóváhagyja- 

 

Határidő:  2024; február 

Felelős:     Csötönyi László elnök 

 

2. felhívja a Polgármesteri Hivatalt az 1.) pontban foglaltak szerint elfogadott munkaterv 

figyelembevételével az előterjesztések elkészítésére és a döntéshozó elé történő 
beterjesztésére/ 
 

Határidő: folyamatos 

Felelős: dr; Zsikó-Gál Klaudia jegyző 

  dr; Holczer Mónika igazgatóságvezető 

  Majnay Gábor osztályvezető 

 

További hozzászólás nem hangzott el, így az elnök a nyilvános ülést 14 óra 58 perckor 

berekeszti.  

 

 

K.m.f 

 

 

Murvai Árpád 

 jegyzőkönyv-hitelesítő 

 

 

  

 

 

 

 

Készítette: 
dr. Holczer Mónika  és Biró Zsófia 

  igazgatóságvezető       adminisztrátor 

 

 

Csötönyi László 

elnök 

 
 
Ellenjegyezte: 

dr. Zsikó-Gál Klaudia 

jegyző 

 


